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Protokół nr XXII/2020 
z XXII sesj i Rady Powiatu Grodziskiego 

w dniu 27 sierpnia 2020 roku 

XXII sesja Rady Powiatu Grodziskiego VI kadencji odbyła się w zdalnym trybie obradowania 
(podstawa prawna: art. 15zzx ustawy z dnia 2 marca 2020 roku o szczególnych rozwiązaniach 
związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób 
zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych - Dz. U. z 2020 r., poz. 374 ze zm.). 

Udział Radnych Powiatu Grodziskiego w posiedzeniu został stwierdzony przez 
Przewodniczącego Rady Powiatu Sławomira Kamińskiego i odnotowany na liście obecności. 
W sesji uczestniczyło 19 radnych, co stanowiło quorum uprawniające do podejmowania 
prawomocnych uchwał. 
Nieobecności usprawiedliwione: radna Maria Grabowska, radna Danuta Pokropek. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Sławomir Kamiński poinformował, że obrady Rady są transmitowane 
i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Ad. 1 Otwarcie XXII sesji Rady Powiatu Grodziskiego, powitanie zaproszonych gości, 
stwierdzenie prawomocności obrad. 

XXII sesję Rady Powiatu Grodziskiego o godz. 1700 otworzył Przewodniczący Rady Powiatu 
Sławomir Kamiński. 

Ad. 2 Przyjęcie porządku obrad. 

Radni bez uwag, przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie XXII sesji Rady Powiatu Grodziskiego, powitanie zaproszonych gości, 
stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Prezentacja wniosków z sesji, Komisji Rady i stanowisko Zarządu Powiatu. 
4. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) wyrażenia zgody na zakup aparatury medycznej przez Samodzielny Publiczny 
Specjalistyczny Szpital Zachodni im. św. Jana Pawła II w Grodzisku Mazowieckim, 

b) wyrażenia zgody na zakup aparatury medycznej przez Samodzielny Publiczny 
Specjalistyczny Szpital Zachodni im. św. Jana Pawła II w Grodzisku Mazowieckim, 

c) zakupu aparatury medycznej, 
d) zatwierdzenia Regulaminu Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego 

Specjalistycznego Szpitala Zachodniego im. św. Jana Pawła 1\ w Grodzisku 
Mazowieckim, 

e) zmieniająca uchwałę Nr 15/111/18 Rady Powiatu Grodziskiego z dnia 20 grudnia 2018r. 
w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych szkół 
i niepublicznych poradni psychologiczno-pedagogicznych, których organem 
rejestrującym jest Powiat Grodziski oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości 
ich pobrania i wykorzystania, 

f) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Grodziskiego, 
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g) zmiany uchwały budżetowej Powiatu Grodziskiego na 2020 rok, 
h) rozpatrzenia petycji w interesie publicznym w zakresie zmiany przepisów prawa 

miejscowego, 
i) rozpatrzenia skargi. 

5. Przyjęcie sprawozdania z realizacji planu kontroli Komisji Rewizyjnej za I półrocze 2020 r. 
6. Przyjęcie sprawozdań z realizacji planów pracy Komisji stałych Rady Powiatu Grodziskiego 

za I półrocze 2020 r. 
7. Informacje Zarządu Powiatu Grodziskiego: 

a) o pracy Zarządu w okresie między sesjami, 
b) o wykonaniu uchwał Rady Powiatu Grodziskiego. 

8. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu Grodziskiego. 
9. Interpelacje i zapytania. 
10. Przyjęcie protokołu z XXI sesji Rady Powiatu Grodziskiego. 
11. Sprawy różne i wolne wnioski. 
12. Zamknięcie XXII sesji Rady Powiatu Grodziskiego. 

Protokół z głosowania imiennego radnych porządku obrad stanowi załącznik nr 2 do 
niniejszego protokołu. Zawiadomienie o sesji wraz z porządkiem obrad stanowi załącznik nr 3 
do niniejszego protokołu. 

Ad. 3 Prezentacja wniosków z sesji, Komisji Rady i stanowisko Zarządu Powiatu. 

Starosta Marek Wieżbicki odniósł się do wniosków z ostatniej sesji oraz wniesionych na 
posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej. Na sesji w dniu 25 czerwca br. 4 radnych podniosło 
kwestie związane z komunikacją autobusową powiatową. Starosta poinformował, że jeśli 
chodzi o przystanek przy ul. Skokowskiego, to na tę chwilę przy tym przystanku nie zatrzymuje 
się żaden autobus powiatowej komunikacji. Linia ta będzie mogła być uwzględniona od 
stycznia przyszłego roku. Natomiast w bieżącym roku rozwiązaniem mogłoby być podjęcie 
współpracy między Gminą Jaktorów i Gminą Baranów, ponieważ linia ta dotyczy głównie 
mieszkańców tych dwóch Gmin, a szczególnie Gminy Baranów. Starosta dodał, iż zostało 
wystosowane pismo do Gmin Powiatu Grodziskiego z propozycją utworzenia związku 
powiatowo-gminnego. 
W kwestii pomocy dla samorządów w zakresie inwestycji - Powiat Grodziski otrzyma 
2400000,00 zł. Stosowny wniosek został już złożony. Starosta podkreślił, że środki te nie 
muszą być wykorzystane w 2020 r. 
Wicestarosta Krzysztof Filipiak poinformował o wykonanych remontach w szkołach w czasie 
wakacji oraz o przygotowaniu szkół do rozpoczęcia nowego roku szkolnego, i tak: 
pomieszczenia szkolne są zdezynfekowane, placówki oświatowe zaopatrzone w środki 
dezynfekujące, przed wejściem do szkół na korytarzach stoją dozowniki bezdotykowe, 
w toaletach, na korytarzach, w klasach dozowniki przymocowane do ścian. Przed 1 września 
Państwowa Straż Pożarna ma dostarczyć maseczki i płyny dezynfekujące do każdej z naszych 
szkół. Każda szkoła wyposażona jest w termometry zwykłe bezdotykowe. Każda placówka 
oświatowa posiada izolatkę. Od 1 września każda szkoła musi mieć swój regulamin i procedury 
postępowania w czasie pandemii. Regulamin określa szczegółowe procedury, organizację 
pracy szkoły, w tym obostrzenia sanitarne, takie jak: częste mycie rąk, dystans społeczny, 
zakrywanie ust i nosa, wietrzenie sal lekcyjnych, sposób komunikowania się uczniów, 
rodziców, nauczycieli i dyrektora szkoły. Plan zajęć i ich organizacja dostosowane będą, 
oczywiście w miarę możliwości logistycznych, do reżimu sanitarnego. Zajęcia mogą być 
w blokach, tak aby uczniowie przebywali w jednym pomieszczeniu. Również zasady 
poruszania się poszczególnych grup uczniów w budynku szkoły muszą być określone. 
Dopuszcza się także możliwość zmiany czasu zajęć dydaktycznych. Każda ze szkół będzie 
miała przygotowany wariant organizacji pracy na wypadek konieczności przejścia na system 
mieszany lub zdalny. MEN przygotował materiały informacyjne dla dyrektorów i rodziców 
dotyczące zasad bezpieczeństwa, które są wywieszone przed szkołami. 
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Dyrektor Krystyna Płukis odniosła się do kwestii podniesionych na Komisji Polityki Społecznej 
dotyczących Szpitala Zachodniego, tj.: 

- pytań radnej Marii Gałeckiej-Wolskiej, czy została przeprowadzona symulacja, jak 
zakup robota przez Szpital i dodatkowe świadczenia wpłyną na "wąskie gardło" na Izbie 
Przyjęć i na SOR; czy Szpital Zachodni jest otwarty na inne szpitale, np. żyrardowski. 
Chodzi o to, żeby inne szpitale mogły pobierać wymazy a Szpital Zachodni 
wykonywałby badania; 

- prośby radnej Marzeny Olszewskiej, aby inaczej zorganizować badania w kierunku 
koronawirusa, ponieważ osoby oczekujące na badanie tłoczą się i nie są zachowane 
bezpieczne warunki; 

- pytania radnego Krzysztofa Sankiewicza - ile wykonano badań w kierunku 
koronawirusa i czy aparat do badań się sprawdza. 

Dyrektor poinformowała, że zakup robota absolutnie nie będzie miał w żaden sposób wpływu 
na "wąskie gardło" w SOR, czy też Izbie Przyjęć dlatego, że pacjenci, którzy będą obsługiwani 
przez robota to pacjenci przede wszystkim onkologiczni, planowi. Pacjent planowy nie 
przechodzi przez Szpitalny Oddział Ratunkowy tylko przechodzi przez rejestrację w Izbie 
a następnie na oddział. 
Dyrektor potwierdziła, że Szpital Zachodni jest otwarty. Takie badania wykonuje na rzecz 
innych instytucji, które same pobierają wymazy i dostarczają do Szpitala Zachodniego. 
Zatłoczenie przed punktem badań w kierunku koronawirusa rzeczywiście jest, ponieważ 
większość pacjentów przYChodzi w tym samym czasie. Pacjenci gromadzą się przeważnie 
w czasie otwarcia punktu. Rozrysowane są czerwone kreski, które pokazują w jakiej odległości 
od siebie pacjenci powinni być. Są informatory. Również pracownicy Szpitala proszą, aby 
pacjenci nie gromadzili się. Szpital wydłużył czas pracy mobilnego punktu pobrań o półtorej 
godziny, czyli od godz. 7.30 do godz. 11 .00. Szpital rozdzielił pacjentów finansowanych przez 
NFZ od pacjentów komercyjnych. Komercyjny pacjent może mieć wykonane badanie od godz. 
10.00 do godz. 11.00. Punkt obsługuje do ostatniego pacjenta. 
Dyrektor poinformowała, że aparat do badań w kierunku koronawirusa jest rewelacyjny. Jest 
to aparat, który wykonuje badania w ciągu trzech maksymalnie do czterech godzin. Od maja 
do dnia sesji zostały wykonane łącznie 8 372 badania. Punkt mobilny jest czynny przez 7 dni 
w tygodniu. 

Radna Maria Gałecka-Wolska zapytała, czy ten robot wpłynie na kontrakt z NFZ, czy będzie 
on dla Szpitala korzystniejszy. 
Dyrektor Krystyna Płukis odpowiedziała, że nie ma większego związku ze zwiększeniem lub 
pomniejszeniem kontraktu dlatego, że robot daje inną metodę leczenia. Metodę bardzo 
bezpieczną, pozwalającą pacjentom szybciej wrócić do zdrowia. Są też mniejsze koszty. 
Onkologiczny pacjent jest nielimitowany. 
Radna Maria Gałecka-Wolska powiedziała, że w związku z tym możemy się spodziewać, 
że nie dość, że będzie tańsze leczenie kontraktowego pacjenta to być może będziemy mieli 
więcej takich pacjentów. 
Dyrektor odpowiedziała, że opinia o pracy robota, jego efektach zwiększy liczbę pacjentów, 
kierowanych przede wszystkim przez Instytut Onkologii. Dyrektor dodała, że NFZ jest bardzo 
zainteresowany robotem. 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny zapytał, jak będzie wyglądało rozpoczęcie roku 
szkolnego w naszych szkołach. 
Wicestarosta Krzysztof Filipiak odpowiedział, że każdy dyrektor sam organizuje rozpoczęcie 
roku szkolnego. Wszystko zależy również od pogody. 
Radna Małgorzata Zacny zapytała, czy nie byłoby dobrze przełożyć rozpoczęcie roku 
szkolnego do połowy miesiąca, aby dzieci, które wrócą do końca sierpnia z wakacji, przeszły 
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dwutygodniową kwarantannę. I dopiero bezpiecznie rozpocząć rok szkolny w połowie 

miesiąca. 

Wicestarosta Krzysztof Filipiak odpowiedział, że na takie rozwiązanie musiałby się zgodzić 
Sanepid. 
Radny Dariusz Dąbrowski zapytał, jakie środki finansowe zostały zaangażowane do 
dostosowania się do reżimu sanitarnego w naszych szkołach. 

Ad. 4 POdjęcie uchwał w sprawach: 
a) wyrażenia zgody na zakup aparatury medycznej przez Samodzielny Publiczny 

Specjalistyczny Szpital Zachodni im. św. Jana Pawła II w Grodzisku 
Mazowieckim 

Projekt uchwały omówiła Dyrektor Krystyna Płukis. Poinformowała, że Szpital ma zamiar kupić 
aparat USG za kwotę 300 000,00 zł. Zakup aparatu jest niezbędny m.in. do Poradni 
Ginekologiczno-Położniczej. Aparat będzie finansowany przez Gminę Jaktorów. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wojciech Hardt poinformował, że opinia Komisji 
jest pozytywna. 

Radny Krzysztof Sankiewicz zapytał, czy to jest ten aparat, o który wnioskowała radna 
Małgorzata Zacny. 
Dyrektor Krystyna Płukis potwierdziła. 
Starosta Marek Wieżbicki dodał, że kwestie finansowe, czyli wprowadzenie kwoty do budżetu 
na zakup tego aparatu były procedowane wcześniej. Jednakże niezależnie od powyższego, 
zgodnie ze statutem Szpitala, na każdy zakup o wartości jednostkowej powyżej 100 000,00 zł 
Rada Powiatu musi wyrazić zgodę. 
Radna Małgorzata Zacny podziękowała za poparcie jej wniosku. 

Rada Powiatu Grodziskiego, jednogłośnie, podjęła uchwałę nr 1971XX1I/20 w sprawie 
wyrażenia zgody na zakup aparatury medycznej przez Samodzielny Publiczny 
Specjalistyczny Szpital Zachodni im. św. Jana Pawła II w Grodzisku Mazowieckim 
(protokół z głosowania imiennego radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik 
nr 4 do niniejszego protokołu. Uchwała nr 1971XX1I/20 w sprawie wyrażenia zgody na 
zakup aparatury medycznej przez Samodzielny Publiczny Specjalistyczny Szpital 
Zachodni im. św. Jana Pawła II w Grodzisku Mazowieckim stanowi załącznik nr 5 do 
niniejszego protokołu). 

b) wyrażenia zgody na zakup aparatury medycznej przez Samodzielny Publiczny 
Specjalistyczny Szpital Zachodni im. św. Jana Pawła II w Grodzisku Mazowieckim 

Projekt uchwały zaprezentowała Dyrektor Krystyna Płukis, która zwróciła się do Rady Powiatu 
z prośbą o wyrażenia zgody na zakup aparatury medycznej w postaci zrobotyzowanej Stacji 
Nawigacyjnej do chirurgii kręgosłupa (robota). Robot ten przeznaczony będzie na potrzeby 
Oddziału Neurochirurgicznego. Wartość robota oszacowana jest na kwotę ok. 3 800 000,00 
zł, a z udzielonym rabatem 2360000,00 zł. Jest to aparat nowoczesny, o bardzo wysokiej 
technologii, jedyny w Polsce. Aparat dedykowany byłby przede wszystkim pacjentom 
onkologicznym, u których stwierdzono guz kręgosłupa. Precyzja tego aparatu pozwoli nie tylko 
małoinwazyjnie ingerować w organy człowieka, lecz także szybciej dojść do zdrowia. 
Usprawnianie pacjenta z pewnością będzie zdecydowanie szybsze. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny zapytał, czy robot zostanie zakupiony z naszych 
środków własnych oraz zapytał o rabat i ile osób skorzysta z tej aparatury rocznie. 
Dyrektor Krystyna Płukis odpowiedziała, że do tej pory wykonywane badania, procedury 
przynoszą rocznie Szpitalowi korzyści finansowe w wysokości 600000,00 - 700000,00 zł 
rocznie. Te procedury wykonywane dzisiaj metodą tradycyjną są dobrze wycenione przez NFZ 
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i dobrze wykonywane organizacyjnie przez zespół lekarzy. Udział robota nie będzie kosztem 
dodatkowym, lecz przysporzy oszczędności, chociażby skracając czas pobytu pacjenta 
w Szpitalu. Jedna doba pobytu pacjenta w Oddziale Neurochirurgii (bez operacji) to jest koszt 
rzędu 1000 - 1200 zł. Każda taka doba ma istotne znaczenie w skali całego roku. 
Szpital prowadzi jednocześnie rozmowy z dwoma dostawcami, tj. firmą Medtronic i firmą 
GLOBUS. Szpital chce uzyskać wynik finalny jak najtańszy. Dyrektor jest przekonana 
i zapewnienia, że rabat jest możliwy, chociażby dlatego, że co roku kupuje bardzo dużo 
implantów do operacji kręgosłupa, które również będą wykorzystywane do robota. Dyrektor 
zapewniła, że nie kupi robota, jeżeli miałby on kosztować 3800000,00 zł. Robot zostanie 
wskazany do dofinansowania unijnego. Spłata ratalna będzie przez okres 5 lat. Aby rozpocząć 
procedowanie zakupu robota Rada Powiatu musi wyrazić zgodę. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny przedstawił kilka swoich spostrzeżeń na temat 
zakupu robota, tj. w uzasadnieniu do uchwały czytamy, że Szpital może uzyskać rabat na 
sprzęt lub spłaci tę różnicę z zysku. Stwierdził, że więc jednak jest przewidziane, że zapłacimy 
więcej niż te 2400000,00 zł. Pan Piotr Wiaderny uważa, że nasz Szpital jest to Szpital 
powiatowy. Nie jest to centrum chirurgii kręgosłupa. I bardzo dobrze abyśmy taki sprzęt mieli, 
ale czy Szpital Zachodni musi być liderem na skalę ogólnopolską w tej dziedzinie. Z jednej 
strony jest taka pokusa, aby mieć ten sprzęt, a z drugiej strony mamy olbrzymie kolejki na 
SOR. Za kwotę 2500000 zł mogłyby być krótsze kolejki na SOR. Ponadto mamy od lat 
problem braku Oddziału Ginekologiczno-Położniczego. Jest to 'X kwoty, którą potrzebujemy, 
aby taki oddział otworzyć. Wiceprzewodniczący dodał, że nie jest przekonany do tego zakupu. 

Starosta Marek Wieżbicki przypomniał, że sprawa zakupu robota omawiana była w czerwcu. 
Na pytanie, jak ten zakup miałby być finansowany Starosta odpowiedział, iż znajduje to 
odzwierciedlenie w wieloletniej prognozie finansowej. W czerwcu ustaliliśmy, że Powiat 
sfinansuje zakup tego urządzenia za 2360000,00 zł w następujący sposób: w roku 2021 
zapłacimy w okolicach m-ca lutego 92 000,00 zł, a potem w okolicy końca kwartału przez 
kolejne cztery lata w równych ratach resztę. Są dwie firmy, które prodUkują tego typu 
urządzenia. le by ogłosić przetarg trzeba zrobić rozpoznanie rynku. Jedno rozpoznanie rynku 
mówi, że można to urządzenie kupić za 2360000,00 zł i o takie dofinansowanie Dyrektor 
Szpitala wystąpiła. Możemy mówić tylko i wyłącznie, że za to urządzenie możemy zapłacić 
tylko mniej. Nie wchodzi w grę, że zapłacimy więcej. 
Dyrektor Krystyna Płukis poinformowała, że Neurochirurgia generuje zysk od 1 mln zł, a nawet 
był okres 3 mln zł rocznie. 
Starosta dodał, że kupując to urządzenie chcemy zainwestować w Oddział, który wypracuje 
zyski, np. na SOR. Starosta nie zgadza się ze stwierdzeniem, że 2 500 000,00 zł skróci kolejki 
na SOR. leby skrócić kolejki na SOR to należałoby obok postawić drugi SOR. Wyłożyć nie 
2 500 000,00 zł tylko być może 10 000 000,00 zł. I dzięki temu ściągnąć wszystkich pacjentów, 
nie tylko z sąsiednich powiatów, ale i z dalszych. 

Radny Krzysztof Sankiewicz powiedział, że generalnie byłby zainteresowany Oddziałem 
Neurochirurgicznym, zwłaszcza, że ten Oddział wykonuje bardzo nowatorską operację, czyli 
inwazyjnego usuwania skrzeplin z centralnego układu nerwowego. Jest to nową erą 
w neurochirurgii. Ludziom starszym będzie niewątpliwie ratowało życie, a przede wszystkim 
poprawiało jakość. Radny zgadza się również z tym, że nasz SOR jest w pewnych kłopotach 
i warto byłoby podejść do tego nie w sumach, które należy wyłożyć, lecz w innych 
organizacyjnych rozwiązaniach. 

Radna Marzena Olszewska zapytała, czy ta aparatura skróci czas oczekiwania do 
neurochirurga. 
Dyrektor Krystyna Płukis, że długi czas oczekiwania świadczy o tym, jak bardzo ludzie chcą 
się leczyć w tym Oddziale, a nie gdzie indziej. Natomiast czas określa przede wszystkim rodzaj 
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schorzenia i ewentualne objawy, które występują. Przyspieszenie kolejki następuje wówczas, 
kiedy niestety pojawiają się te bardziej przykre objawy. I wtedy dostęp jest wcześniejszy. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wojciech Hardt poinformował, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Rada Powiatu Grodziskiego, przy czterech głosach "wstrzymujących się", podjęła 
uchwałę nr 1981XX1I/20 w sprawie wyrażenia zgody na zakup aparatury medycznej przez 
Samodzielny Publiczny Specjalistyczny Szpital Zachodni im. św. Jana Pawła II 
w Grodzisku Mazowieckim (protokół z głosowania imiennego radnych Powiatu 
Grodziskiego stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. Uchwała nr 1981XX1I/20 
w sprawie wyrażenia zgody na zakup aparatury medycznej przez Samodzielny 
Publiczny Specjalistyczny Szpital Zachodni im. św. Jana Pawła II w Grodzisku 
Mazowieckim stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu). 

c) zakupu aparatury medycznej 
Projekt uchwały omówiła Dyrektor Szpitala Krystyna Płukis. Szpital Zachodni został 
wyróżniony jako jedyny Szpital powiatowy w całym Województwie Mazowieckim, przez 
Marszałka Województwa i Zarząd. Znalazł się na liście 11 szpitali, które otrzymały 
dofinansowanie w wysokości 6000000,00 zł na realizację projektu związanego z pojawieniem 
się koronawirusa na zakup niezbędnych urządzeń, aparatury, modernizacji pomieszczeń. 
Z tych 11 szpitali, 9 szpitali do szpitale marszałkowskie i jeden zakaźny oraz nasz Szpital. 
Dyrektor zwraca się do Rady o wyrażenie zgody na zakup aparatury powyżej 100000,00 zł, 
czyli: 
1) tomografu komputerowego wraz z montażem, 
2) aparatu USG dla Oddziału Anestezjologii i Intensywnej Terapii, 
3) mikroskopu operacyjnego do guzów głowy, 
4) dwustopniowego urządzenia do odwróconej osmozy dla pracy aparatów do dializoterapii. 

Radni nie wnieśli pytań. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wojciech Hardt poinformował, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Rada Powiatu Grodziskiego, jednogłośnie, podjęła uchwałę nr 1991XX1I/20 w sprawie 
zakupu aparatury medycznej (protokół z głosowania imiennego radnych Powiatu 
Grodziskiego stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. Uchwała nr 1991XX1I/20 
w sprawie zakupu aparatury medycznej stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 
protokołu). 

d) zatwierdzenia Regulaminu Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego 
Specjalistycznego Szpitala Zachodniego im. św. Jana Pawła II w Grodzisku 
Mazowieckim 

Projekt uchwały zaprezentował Starosta Marek Wieżbicki. Poinformował, że aby Rada 
Społeczna Samodzielnego Publicznego Specjalistycznego Szpitala Zachodniego mogła 
obradować w trybie online konieczna jest zmiana regulaminu. W porównaniu do Regulaminu 
z marca 2017 roku zmianie ulega ust. 1 w § 12, który otrzymuje brzmienie: "Posiedzenia Rady 
odbywają się w siedzibie Szpitala Zachodniego, a w szczególnych przypadkach, za zgodą 
Przewodniczącego Rady, poza siedzibą Szpitala Zachodniego lub z wykorzystaniem środków 
komunikacji elektronicznej umożliwiających porozumiewanie się na odległość" . 

Radni nie wnieśli pytań . 

6 



• I 

BRP.0002.6.2020 Protokół nr XX/l12020 
z sesji Rady Powiatu Grodziskiego w dniu 27 sierpnia 2020 r. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wojciech Hardt poinformował, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Rada Powiatu Grodziskiego, jednogłośnie, podjęła uchwałę nr 2001XX11I20 w sprawie 
zatwierdzenia Regulaminu Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego 
Specjalistycznego Szpitala Zachodniego im. św. Jana Pawła II w Grodzisku 
Mazowieckim (protokół z głosowania imiennego radnych Powiatu Grodziskiego stanowi 
załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. Uchwała nr 200/XXII/20 w sprawie 
zatwierdzenia Regulaminu Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego 
Specjalistycznego Szpitala Zachodniego im. św. Jana Pawła II w Grodzisku 
Mazowieckim stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu). 

e) zmieniająca uchwałę Nr 15/111/18 Rady Powiatu Grodziskiego z dnia 20 grudnia 
2018 r. w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych szkół 
i niepublicznych poradni psychologiczno-pedagogicznych, których organem 
rejestrującym jest Powiat Grodziski oraz trybu przeprowadzania kontroli 
prawidłowości ich pobrania i wykorzystania 

Projekt uchwały omówił Wicestarosta Krzysztof Filipiak. W dniu 27.09.2019 r., na podstawie 
ustawy Prawo oświatowe do prowadzonej przez Powiat Grodziski ewidencji szkół i placówek 
niepublicznych wpisano bursę niepubliczną "Dom Legii" w Książenicach, lj. placówkę 
niepubliczną zapewniającą opiekę i wychowanie uczniom w okresie pobierania nauki poza 
miejscem stałego zamieszkania. Dlatego też konieczna jest zmiana tej uchwały. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wojciech Hardt poinformował, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Rada Powiatu Grodziskiego, jednogłośnie, podjęła uchwałę nr 2011XX1I/20 zmieniającą 
uchwałę Nr 15/111/18 Rady Powiatu Grodziskiego z dnia 20 grudnia 2018 r. w sprawie 
trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych szkół i niepublicznych poradni 
psychologiczno-pedagogicznych, których organem rejestrującym jest Powiat Grodziski 
oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania 
(protokół z głosowania imiennego radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik 
nr 12 do niniejszego protokołu. Uchwała nr 2011XX1I/20 zmieniająca uchwałę Nr 15/111/18 
Rady Powiatu Grodziskiego z dnia 20 grudnia 2018 r. w sprawie trybu udzielania 
i rozliczania dotacji dla niepublicznych szkół i niepublicznych poradni psychologiczno
pedagogicznych, których organem rejestrującym jest Powiat Grodziski oraz trybu 
przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania stanowi załącznik 
nr 13 do niniejszego protokołu). 

f) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Grodziskiego 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Powiatu Ewa Szadkowska. Skarbnik poinformowała o 
autopoprawkach. W załączniku nr 1 po stronie dochodów nastąpiło zwiększenie następujących 
dotacji: 

82 574,00 Komendy Powiatowe Państwowej Straży Pożarnej - zwiększenie dotacji 
zgodnie z decyzją Wojewody Mazowieckiego. 

45000,00 Domy pomocy społecznej - zwiększenie dotacji zgodnie z decyzją Nr 195 
Wojewody Mazowieckiego. 

12066,00 Ośrodki wsparcia - zwiększenie dotacji zgodnie z decyzją Wojewody 
Mazowieckiego. 

22275,00 Pozostała działalność - zwiększenie dotacji zgodnie z decyzją Wojewody 
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Mazowieckiego. Dotacja na Kartę Polaka. 
W dochodach zmniejszenie wprowadzono kwotę 30 633,00 zł - działalność placówek 
opiekuńczo-wychowawczych - zmniejszenie dotacji zgodnie z decyzją Wojewody 
Mazowieckiego. 
W porównaniu do wieloletniej prognozy finansowej z dnia 25.06.2020 r. dochody ogółem uległy 
zwiększeniu o kwotę 1 564 180,60 zł. 
W wyniku zmian, dochody ogółem na rok 2020 ustalono w wysokości 120285240,34 zł, 
w tym dochody bieżące w wysokości 112 693 183, 14 zł. 
Po stronie wydatków autopoprawki to: 
82574,00 Komendy Powiatowe Państwowej Straży Pożarnej - zwiększenie wydatków na 

wypłatę rekompensaty za przedłużony czas służby, zgodnie z otrzymaną 
decyzją. 

45000,00 Domy pomocy społecznej - zwiększenie wydatków na bieżącą działalność 
Domów Pomocy Społecznej, zgodnie z otrzymaną decyzją (DPS Izdebno kw. 
8000,00 zł, DRO KSN AW Milanówek kw. 37 000,00 zł). 

12 066,00 Ośrodki wsparcia - zwiększenie wydatków na finansowanie ośrodków wsparcia 
dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz Programem kompleksowego 
wsparcia dla rodzin "Za życiem", zgodnie z otrzymaną decyzją. 

22 275,00 Pozostała działalność - zwiększenie wydatków w związku z wnioskami 
o zezwolenie na pobyt stały z tytułu posiadania Karty Polaka, zgodnie 
z otrzymaną decyzją. 

3 455,00 Zespół Szkół Nr 1 w Milanówku - zwiększenie wydatków na realizację zadania 
"Budowa instalacji fotowoltaicznej na dachu budynku szkoły", w związku 
z przesunięciem środków z § 4300 w rozdziale 80120. 

W wyniku wprowadzenia zmian, wydatki ogółem na rok 2020 ustalono w wysokości 
130 578 966,74 zł. 
Deficyt budżetu na 2020 rok wynosi 10 293 726,40 zł. 
Przychody będą wynosiły 11 093 726,40 zł, w tym z wolnych środków 5 956 700,40 zł oraz 
zaciągniętego kredytu w kwocie 2800000,00 zł, a także niewykorzystanych środków 
pieniężnych w wysokości 2 337 026,00 zł. 
Rozchody wynoszą 800 000,00 zł. 
W załączniku nr 2 wprowadzono nowe przedsięwzięcia: 

• "Modernizacja ewidencji gruntów i budynków dla wybranych obrębów z gminy Żabia 
Wola", o łącznych nakładach finansowych w wysokości 120000,00 zł. 

• "Rozbudowa drogi powiatowej nr 1507W Grodzisk Mazowiecki - Izdebno - Cegłów -
Boża Wola - Bramki Ludne o łącznych nakładach finansowych 2 220 419,14 zł. 

• "Poznajemy świat od kuchni - staż zawodowy uczniów z klas gastronomicznych 
i hotelarskich", które realizowane będzie w latach 2020 - 2021 o łącznych nakładach 
finansowych w wysokości 255 209,98 zł. 

Zmieniono łączne nakłady na przedsięwzięcie pn. "Modernizacja ewidencji gruntów 
i budynków dla wybranych obrębów z gminy Grodzisk Mazowiecki" na kwotę 
233000,00 zł (autopoprawka). 

Radni nie wnieśli pytań. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Publicznych Małgorzata Sędzińska 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Rada Powiatu Grodziskiego, jednogłośnie, podjęła uchwałę nr 2021XX1I/20 w sprawie 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Grodziskiego (protokół z głosowania 
imiennego radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 14 do niniejszego 
protokołu. Uchwała nr 202/XXII/20 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu). 
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g) zmiany uChwały budżetowej Powiatu Grodziskiego na 2020 rok 
Zmiany w uchwale budżetowej omówiła Skarbnik Ewa Szadkowska. Skarbnik poinformowała 
o autopoprawkach. Są to te same zmiany, które omawiane były przy wieloletniej prognozie 
finansowej. Po zmianach dochody ulegają łącznie zwiększeniu o kwotę 610 132,60 zł. 
Następnie Skarbnik wymieniła najważniejsze zmiany po stronie dochodów i wydatków. 
Dochody zmniejszenie na łączną kwotę 30 633,00 zł. 
Wydatki zwiększenie na łączną kwotę 5 554 262,00 zł. Wydatki zmniejszenie na łączną kwotę 
128 138,00 zł. Zmienia się także paragraf 2 ust. 1 i 2 uchwały budżetowej. 
Paragraf 2 ust. 1 otrzymuje następujące brzmienie: 
"Ustala się deficyt budżetu w wysokości 10 293 726,40 zł, którego źródłami pokrycia są 
przychody pochodzące z: 

a) zaciąganego kredytu w wysokości 2 400 000,00 zł; 
b) wolnych środków w wysokości 5 556 700,40 zł, 
c) niewykorzystanych środków pieniężnych, o których mowa wart. 217 ust. 2 pkt 8 ustawy 

o finansach publicznych w wysokości 2 337 026,00 zł". 
Paragraf 2 ust. 2 uchwały budżetowej otrzymuje brzmienie: 
"Ustala się przychody budżetu w kwocie 11 093 726,40 zł, z następujących tytułów: 

a) zaciąganego kredytu w kwocie 2 800 000,00 zł, z przeznaczeniem na: pokrycie 
deficytu budżetu w kwocie 2 400 000,00 zł oraz na spłatę wcześniej zaciągniętych 
zobowiązań w kwocie 400000,00 zł, 

b) wolnych środków w kwocie 5 956 700,40 zł, 
c) niewykorzystanych środków pieniężnych, o których mowa wart. 217 ust. 2 pkt 8 

ustawy o finansach publicznych w kwocie 2 337 026,00 zł". 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem i naniesionymi autopoprawkami stanowi załącznik 
nr 16 do niniejszego protokołu. 

Radni nie wnieśli pytań. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Publicznych Małgorzata Sędzińska 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Rada Powiatu Grodziskiego, jednogłośnie, podjęła uchwałę nr 2031XX1II20 w sprawie 
zmiany uchwały budżetowej Powiatu Grodziskiego na 2020 rok (protokół z głosowania 
imiennego radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 17 do niniejszego 
protokołu. Uchwała nr 2031XX1I/20 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu 
Grodziskiego na 2020 rok stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu). 

h) rozpatrzenia petycji w interesie publicznym w zakresie zmiany przepisów prawa 
miejscowego 

Wiceprzewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Wojciech Hardt poinformował, 
że Komisja rekomenduje Radzie Powiatu nieuwzględnienie petycji, ponieważ tematyka 
poruszana w petycji znajduje się w zakresie uprawnień rady gminy. 

Radni nie wnieśli pytań. 

Rada Powiatu Grodziskiego, jednogłośnie, podjęła uchwałę nr 2041XX1I/20 w sprawie 
rozpatrzenia petycji w interesie publicznym w zakresie zmiany przepisów prawa 
miejscowego (protokół z głosowania imiennego radnych Powiatu Grodziskiego stanowi 
załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. Uchwała nr 204/XXII/20 w sprawie rozpatrzenia 
petycji w interesie publicznym w zakresie zmiany przepisów prawa miejscowego 
stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu). 
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i) rozpatrzenia skargi 
Projekt uchwały przedstawił Wiceprzewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Wojciech 
Hardt. Komisja wnosi, aby Rada Powiatu Grodziskiego uznała się za niewłaściwą do 
rozpatrzenia skargi, informując jednocześnie skarżącą, że organem właściwym do 
rozpatrzenia skargi na funkcjonowanie Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego jest 
Wojewódzki Inspektor Nadzoru Budowlanego. 

Radni nie wnieśli pytań. 

Rada Powiatu Grodziskiego, przy jednym głosie "wstrzymującym się", podjęła uchwałę 
nr 205/XX1I/20 w sprawie rozpatrzenia skargi (protokół z głosowania imiennego radnych 
Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. Uchwała 
nr 205/XX1I/20 w sprawie rozpatrzenia skargi stanowi załącznik nr 22 do niniejszego 
protokołu). 

Ad. 5 Przyjęcie sprawozdania z realizacji planu kontroli Komisji Rewizyjnej za I półrocze 
2020 r. 

Sprawozdanie z realizacji planu kontroli Komisji Rewizyjnej za I półrocze 2020 roku 
przedstawiła Małgorzata Zacny - Zastępca Przewodniczącego Komisji. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 
Radni nie wnieśli pytań do sprawozdania. 
Rada Powiatu Grodziskiego przyjęła sprawozdanie z realizacji planu kontroli Komisji 
Rewizyjnej za I półrocze 2020 r. 
Protokół z głosowania imiennego radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 24 do 
niniejszego protokołu. 

Ad. 6 Przyjęcie sprawozdań z realizacji planów pracy Komisji stałych Rady Powiatu 
Grodziskiego za I półrocze 2020 r. 

Przewodniczący Rady Sławomir Kamiński poinformował, że wszystkie sprawozdania były 
omawiane na Komisjach. Zaproponował, aby w jednym głosowaniu przyjąć wszystkie 
sprawozdania. 
Sekretarz Powiatu Joanna Damaziak powiedziała, że ponieważ wszystkie sprawozdania 
znajdują się w jednym punkcie porządku obrad zasadnym jest, aby odbyło się jedno 
głosowanie a nie kilka. 
Radni nie wnieśli pytań. 
Sprawozdanie z pracy Komisji Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa i Spraw Wiejskich 
stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 
Sprawozdanie z pracy Komisji Promocji Powiatu i Współpracy Europejskiej stanowi załącznik 
nr 26 do niniejszego protokołu. 
Sprawozdanie z pracy Komisji Polityki Społecznej stanowi załącznik nr 27 do niniejszego 
protokołu. 
Sprawozdanie z pracy Komisji Budżetu i Finansów Publicznych stanowi załącznik nr 28 do 
niniejszego protokołu. 
Sprawozdanie z pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji stanowi załącznik nr 29 do 
niniejszego protokołu. 
Sprawozdanie z pracy Komisji Statutowo-Regulaminowej stanowi załącznik nr 30 do 
niniejszego protokołu. 
Rada Powiatu Grodziskiego przyjęła sprawozdania z realizacji planów pracy Komisji stałych 
Rady Powiatu Grodziskiego za I półrocze 2020 r. 
Protokół z głosowania imiennego radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 31 do 
niniejszego protokołu. 
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Ad. 7 Informacje Zarządu Powiatu Grodziskiego: 

a) o pracy Zarządu w okresie między sesjami, 

Informacje przedstawił Starosta Marek Wieżbicki, a z zakresu spraw finansowych Skarbnik 
Ewa Szadkowska. Informacje obejmują okres dwóch miesięcy . 
Informacje stanowią załącznik nr 32 do niniejszego protokołu. 

b) o wykonaniu uchwał Rady Powiatu Grodziskiego. 

Starosta poinformował, że na poprzedniej sesji podjęto 16 uchwał. Uchwały te zostały 
przekazane do Nadzoru Prawnego Wojewody Mazowieckiego, a uchwały dotyczące spraw 
finansowych dodatkowo przekazano do Regionalnej Izby Obrachunkowej. Na dzień dzisiejszy 
nie ma informacji o wszczęciu postępowania nadzorczego. 

Radni nie wnieśli pytań . 

Ad. 8 Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu Grodziskiego. 

Przewodniczący Rady Sławomir Kamiński złożył wszystkim życzenia zdrowia. 

Ad. 9 Interpelacje i zapytania. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny poinformował, że złożył interpelację dotyczącą 
połączenia autobusowego do Nadarzyna. Ponadto Wiceprzewodniczący nawiązał do swojej 
interpelacji w sprawie transmitowania obrad Rady na kanale YouTube. 
Starosta Marek Wieżbicki odnosząc się do połączenia autobusowego zNadarzynem 
powiedział, że temat ten był poruszany w związku z otwarciem obiektu Legii Warszawa. 
Jednakże nie było zainteresowania ze strony Nadarzyna. 

Ad. 10 Przyjęcie protokołu z XXI sesji Rady Powiatu Grodziskiego. 

Radni bez uwag przyjęli protokół z XXI sesji. 
Protokół z głosowania imiennego Radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 33 do 
niniejszego protokołu. 

Ad. 11 Sprawy różne i wolne wnioski. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny zapytał o remont drogi w kierunku Izabelina 
z Chrzanowa. Na jakim odcinku będzie przeprowadzony remont? Według mieszkańców 
remont kończy się na poziomie boiska i dlaczego tego remontu nie można przeprowadzić 
dalej? 
Wiceprzewodniczący zapytał także o zbiornik retencyjny na pow. 50 ha w północnej części 
Gminy Grodzisk Maz. Ponadto Wiceprzewodniczący odniósł się do działalności Sanepidu. 
Stwierdził, że nasz Sanepid działa bardzo dobrze na skalę wojewódzką i zapytał, czy nie 
możemy w jakiś sposób wesprzeć tej jednostki. 
Starosta Marek Wieżbicki odnośnie Sanepidu powiedział, że mniej więcej 10 dni temu Dyrektor 
Sanepidu poinformowała Starostę, że jest rozważana decyzja na wyższych szczeblach 
delegowania pracowników naszego Sanepidu na Podkarpacie. Starosta nie za bardzo widzi 
możliwości wsparcia. Powiat kupił dla Sanepidu samochód, kilka lat temu wyremontował 
siedzibę. Starosta jest w częstym kontakcie z panią Dyrektor. Dyrektor wie, że ma w Zarządzie, 
w osobie Starosty i Radzie oparcie. 
Jeżeli chodzi o drogę, to Starosta poinformował, że został złożony wniosek. Jest to wniosek, 
którego wartość kosztorysowa przewyższa 9 mln złotych. Wniosek obejmuje budowę ronda 
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przy boisku i drogę za rondem w kierunku zachodnim do boiska treningowego klubu 
piłkarskiego. Decyzja na tę chwilę nie jest ostateczna. Starosta obawia się, że może wpłynąć 
jakieś odwołanie i wówczas mogłoby ono storpedować sprawę z formalnego punktu widzenia 
uzyskania dofinansowania. Poza tym są ograniczenia finansowe. Porównując ruch na tej 
drodze, np. z ruchem na drodze do Józefiny to jest on nieporównywalnie mniejszy. Aczkolwiek 
na skrzyżowaniu, gdzie ma powstać rondo, miały miejsce śmiertelne wypadki. Ze względów 
formalnych ta inwestycja nie dojdzie do samej drogi 579, tylko do obwodnicy, na którą dzisiaj 
została pOdpisana umowa z wykonawcą. 
Odnośnie zbiornika retencyjnego Starosta nie ma wiedzy na ten temat. 
Sekretarz Powiatu Joanna Damaziak przypomniała, że w tej chwili pozwolenia wodno-prawne 
wydaje nie Starostwo tylko Państwowe Gospodarstwo Wody Polskie. 
Starosta Marek Wieżbicki zwrócił się z prośbą do radnego Dariusza Dąbrowskiego o pomoc 
w rozmowach czy negocjacjach z Wójtem Gminy Żabia Wola w zakresie dofinansowania 
remontów dróg powiatowych. 

Ad. 12 Zamknięcie XXII sesji Rady Powiatu Grodziskiego. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Sławomir Kamiński o godz. 1915 

zamknął XXII sesję Rady Powiatu Grodziskiego. 

Protokołowała: Ewa Tatarek 
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